
Naši vinaři platí bez výjimek 21 % DPH,
ze zákona odvody do vinařského
fondu za každý litr vína a hektar
vinice, spotřební daň na šumivá vína,
dále za plodonosné vinice, ověření
hroznů a zatřídění vín.

Vinaři neplatí daně!

JAK SE VĚCI MAJÍ...



Ano, platí dle EU směrnice 92/83/EHS.
Ve vinařských zemích EU a Švýcarsku
(včetně Německa, Slovenska,
Švýcarska, které dovezou významně
více než vyprodukují) je stanovena
sazba 0. Výjimkou u nás zdaňujeme
alespoň sekty 23,40 korunami.

Spotřební daň platí automaticky
všichni výrobci alkoholu, musí tedy
i vinaři.

JAK SE VĚCI MAJÍ...



Umí, mimo nejlevnější kategorii.
Limitem je volný trh a naše legislativa.
Levný dovoz je z míst, kde zákon
povoluje výnosnost vinice až 50 tun
na hektar – u nás pouze 14 tun.

Čeští vinaři neumí vyrobit
konkurenceschopný produkt

JAK SE VĚCI MAJÍ...



Chtějí a přispívají. Jen na daních odvedou
vinaři bezmála 5 mld. Z 95 % jsou vinařství
a vinice v rukou tuzemského kapitálu.
Naprostá většina zisků a investic tedy
zůstává v ČR. Proti tomu náklady státu na
zřízení a kontrolu přibližně 1600 nových
daňových skladů a logické propady
prodejů by jistě nepřinesly avizované
příjmy státu.

Vinaři nejsou solidární a nechtějí
přispět naší ekonomice.

JAK SE VĚCI MAJÍ...



Opravdu nemají, jde o standardní pozici
směrnice EU 92/83/EHS, která platí od
roku 1993. Ta určuje výchozí pozici pro
líh, pivo i víno a další komodity. Víno
má spotřební daň 0.

Naši vinaři mají nevídanou výjimku.

JAK SE VĚCI MAJÍ...



Může, ale Směrnice EU (zákon nadřazen zákonu
členských zemí) hovoří jasně, víno je na sazbě 0.
EU mimo jiné zohledňuje proces pěstování,
výroby a vazby na původ. U piva trvá 30–40
dní, kdykoliv a kdekoliv, se surovinou bez
vazby na místo původu. Založení vinice trvá
roky. Výroba vína pak měsíce a vinaři mají
jediný pokus v roce, většinou na své vinici,
s nenahraditelným místem původu.

Když může být spotřební daň na pivo, může
být i na víno.

JAK SE VĚCI MAJÍ...



V rámci balíčku změn byla zrušena
výjimka „víno jako dar – uznatelný
náklad“; zde figuruje až 40 % prodejů
malých a středních vinařství; plus
obecné dopady balíčku na fyzické
i právnické osoby včetně úprav
odvodů DPFO, DPPO a za daň
z nemovitosti.

Vinařů se aktuální změny nedotkly.

JAK SE VĚCI MAJÍ...



Ano, i my bychom si stejně, jako jiní
potravináři, přáli více chránit náš trh
a zdanit velké množství levného dovozu.
Bohužel NERV navrhl možnosti, které
nejsou v souladu se zákonem, a tak by
plošné zavedení spotřební daně
poškodilo více tuzemské vinaře než
levný dovoz. A právě „díry“ v návrhu
NERVu chceme se zákonodárci odstranit
a najít řešení.

Je to luxus nezdanit ⅔ dovozových vín.

JAK SE VĚCI MAJÍ...



To bychom nesmírně uvítali. Jsme v EU
a taková podpora by nebyla v souladu
s volným evropským trhem a neprošla
by notifikací. NERV to řešení nenašel.
Pokud ho najdeme se zákonodárci,
jdeme do toho „všemi deseti“.

Zdaňte všechno a vybrané peníze
z levných dovozových vín použijte
na podporu našich vinařů.

JAK SE VĚCI MAJÍ...


